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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая
соответствует номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или
цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на
экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в
полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде
сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца.
Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться
вообще. Например: А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с
развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и
сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым ответом. Выставленные учителем
баллы отобразятся в вашей статистике.

1.  Выберите реплику-стимул, подходящую по смыслу к предложенной ответной реплике.
 

So have I.
1) I think she is mistaken. 2) I quite agree with them. 3) I've done my best to help him.

4) I haven't said a word.

2.  Прочитайте предложения. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
 

The people, who witnessed the accident, claimed that it was the ... fault.
1) passer-by's 2) passer’s-by 3) passers'-by 4) passer-bys'

3.  Выберите ответную реплику, подходящую по смыслу к предложенной реплике-стимулу.
 

Could you hold the door for me, please?
1) It doesn’t matter. 2) Sorry, I’m afraid I don’t. 3) Very much.

4) No, thanks, I can manage. 5) No problem.
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When the Moscow State Circus goes on its annual (1)  ... of Europe, the younger members of the
circus are still expected to (2)  ... with their education. The circus usually stops for a few days in each
town, so how do the young performers manage? One twelve-year-old gets up very early to practise her
act before going to school. "It's exhausting (3) ... but I like the circus life," she says. "The worst part is
when I (4) ... new friends and have to leave them, although I try to keep in (5) ... with them." The person
who (6) ... the circus (7) ... sure that all the children get a proper education. When the circus arrives in
Britain, he (8) ... the traveller education service and gives them the details of all the children and when
they will be in certain towns and cities. "It's a fantastic system, he says. "I receive a  (9)  ... when
we  (10)  ... the next town telling us where to meet. We are then accompanied to the school and
introduced to the head teacher."

4.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск
(1).

1) voyage 2) tour 3) travel 4) journey

5.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск
(2).

1) progress 2) succeed 3) continue 4) catch

6.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск
(3).

1) job 2) work 3) career 4) occupation

7.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск
(4).

1) make 2) do 3) receive 4) know

8.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск
(5).

1) mind 2) touch 3) view 4) line

9.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск
(6).

1) drives 2) charges 3) conducts 4) runs

10.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните про-
пуск (7).

1) turns 2) comes 3) does 4) makes
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Dear Peter,
Well, here we are at last! We had been looking forward to coming back for ages and we

finally (1) ... safe and sound last week. Since then we (2) ... several times to organize the flat and find
schools for the children. We've had to borrow some furniture from friends and relatives as the flat
we (3) ... turned out to be unfurnished Sally says that it is all our own fault. We should have checked the
details more carefully! I thought it (4) ... good value for money! It was difficult to make the decision to
come home as we (5) ... abroad for so long. I think we are going to find it strange to settle down here
again. I haven't started looking for a job yet as I (6) ... busy. I (7) ... you a call to arrange a night when
you can come to dinner and we can discuss old times! Looking forward to seeing you again.

Best wishes, Stephen
11.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните про-

пуск (1).
1) arrived 2) arrive 3) have been arrived 4) had arrived

12.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните про-
пуск (2).

1) were trying 2) had been tried 3) are tried 4) have tried

13.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните про-
пуск (6).

1) was been 2) have been 3) had been 4) had been being

14.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните про-
пуск (7).

1) have given 2) gave 3) will give 4) will be given

§ 1. Tony and Maureen Wheeler have spent more than forty years travelling and recording their
experiences in one of the world's most popular guidebook series. The Lonely Planet books were the first
of a new type of travel guide. The appeal for young travellers was clear: expensive hotels wrere not
mentioned, which attracted those managing on a limited budget. The books also emphasised the
importance of spending time in a country and taking the time to get to know other cultures.

§ 2. So how did it all start? Tony and Maureen decided to drive from London to Asia in 1972, and
bought a second-hand van which, with all the repairs it required during the trip, reflects their approach to
life: a tendency to make decisions spontaneously and a willingness to cheerfully adapt to the highs and
lows of travel. The couple started writing down tips on where to stay and how to survive, often in places
far away from big cities. Eventually, they realised people might pay for such information, and so they
produced their first book.

§ 3. In the early days, the main selling point was that they produced guidebooks to places nobody
else investigated, but times have changed. ‘We started doing guidebooks on Asian countries which in
those days didn’t get much attention. Today, when our writers cover almost everywhere, our size and
experience are probably our main advantages,’ Tony explains.

§ 4. Lonely Planet also relies on reader feedback. According to Tony, ‘Complaints from readers are
often beyond our control; prices go up, places close, standards drop (or sometimes improve). Keeping
up to date is the key. If one of our researchers has been inaccurate, then we’re going to have to improve
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that book. Complaints from hotels or restaurants may be because they don’t like what we have
written about them, although we try not to pull a place to pieces if we don’t have to.’

§ 5. It is not surprising that the Wheelers have strong views on how to choose suitable holidays.
‘First of all, ask yourself what your interests are. If you are interested in culture, this will affect where
you go. Then you might consider how much time you have and what the options are for getting there
and travelling around. I think you need to honestly consider what level of stress you can stand  — do
you really want excitement or moments of discomfort? Some people just want to relax! And keep in
mind that it’s not always necessary to take long trips; you should only travel for as long as you’re happy
to be travelling.’

15.  Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с содержанием приве-
денного выше текста.
 

According to the text, why were the Lonely Planet guides popular with young people?
1) They gave new information on other cultures. 2) They focused on those with little money.

3) They encouraged very long trips abroad.

16.  Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с содержанием приве-
денного выше текста.
 

When the Wheelers went on their first trip abroad,
1) they realised the value of reliable transport. 2) they tried to get practical advice in advance.

3) they enjoyed dealing with the unexpected.

17.  Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с содержанием приве-
денного выше текста.
 

In paragraph 3, the writer says that Lonely Planet was different because
1) it dealt with unusual locations. 2) it relied heavily on advertising.

3) it had such a big team of writers.

18.  Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с содержанием приве-
денного выше текста
 

In paragraph 5, the Wheelers recommend that travellers should
1) concentrate on cultural activities on holiday.

2) think about how adventurous they want to be.
3) take the most convenient means of transport.

19.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.
 

I signed the contract the (на днях) day.
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20.  Прочитайте текст. Выпишите по два лишних слова в порядке их предъявления в тексте.
Каждую букву пишите в отдельной клеточке, не оставляя пробелов между словами.
 
 

Paracetamol was discovered in 1877, and it has been very used ever since. Today, in Europe and the
USA, it is often prescribed to treat it fever and pain.

21.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.
 

Let’s (воспользуемся) advantage of this opportunity to sit down and rest.

22.  Прочитайте предложения. Заполните пропуски ОДНИМ словом, подходящим по смыслу
сразу для двух предложений. Запишите слово в бланке ответов только ОДИН раз.
 

The doctor told me to ... off my shirt so he could listen to my chest.
You can’t both use the bike at once, you’ll have to ... turns.

Las Vegas is known as the marriage capital of the world. The process of obtaining a marriage
licence can be completed within minutes in Las Vegas while it often takes several weeks and involves
lots of paperwork in other parts of the world. It is also (1) ... cheap at just $60. There are a lot of (2) ... to
choose from. The competition between different venues keeps the prices relatively low and (3) ... . This
has made Las Vegas a popular destination among couples wanting to get married. The fact that it
is (4) ... to plan in advance means there are plenty of spontaneous weddings in Las Vegas each year of
couples on holiday.

23.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ за-
пишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое
слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изме-
нить. Заполните пропуск (1).
 

NECESSARY, LOCATE, COMPARATIVE, AFFORD

24.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ за-
пишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое
слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изме-
нить. Заполните пропуск (2).
 

NECESSARY, LOCATE, COMPARATIVE, AFFORD

25.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ за-
пишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое
слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изме-
нить. Заполните пропуск (3).
 

NECESSARY, LOCATE, COMPARATIVE, AFFORD
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26.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ за-
пишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое
слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изме-
нить. Заполните пропуск (4).
 

NECESSARY, LOCATE, COMPARATIVE, AFFORD

1.  Can you imagine life without both a computer, or music or even lights? Kelvin Doe
2.  is an inspiring young man who from Sierra Leone. When he was growing up, the
3.  electricity in his neighbourhood didn’t always have work, so the lights only used
4.  to come on once a week. As a boy, Kelvin was interested in how every things worked
5.  and he used to get such excited about making things. While he was hanging out with
6.  his friends, Kelvin used to find much materials in the street and make useful things
7.  from them. He used old electronic items to repair its broken TVs and radios. At 13,
8.  he even was made a battery so that his family had lights at night. He also built
9.  a radio station and played lots music on the radio. People called him DJ Focus
10.  because he believes that when you focus on something, you can to do anything.
27.  Прочитайте текст. Из строки 1 выпишите ОДНО лишнее слово.

28.  Прочитайте текст. Из строки 2 выпишите ОДНО лишнее слово.

29.  Прочитайте текст. Из строки 3 выпишите ОДНО лишнее слово.

30.  Прочитайте текст. Из строки 4 выпишите ОДНО лишнее слово.

31.  Прочитайте текст. Из строки 5 выпишите ОДНО лишнее слово.

32.  Прочитайте текст. Из строки 6 выпишите ОДНО лишнее слово.

33.  Прочитайте текст. Из строки 7 выпишите ОДНО лишнее слово.

34.  Прочитайте текст. Из строки 8 выпишите ОДНО лишнее слово.

35.  Прочитайте текст. Из строки 9 выпишите ОДНО лишнее слово.

36.  Прочитайте текст. Из строки 10 выпишите ОДНО лишнее слово.

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
37.  Прочитайте предложение (1). Заполните пропуск ОДНИМ словом, подходящим по смыс-

лу. Слово должно содержать не более 15 символов.
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38.  Прочитайте предложение (2). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом,
подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

39.  Прочитайте предложение (3). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом,
подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

40.  Прочитайте предложение  (4). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом,
подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.


